
Redactie JH musicus en docent/ coördinator HBO bachelor muziek opleiding d.d. 18 nov. 
2019 

Het zou logischer zijn om te differentiëren. Er bestaat niet zoiets als ‘de groep ZZP’ers’ in 
Nederland. Een indeling in onderkant en bovenkant is te simpel. Musici kun je moeilijk 
vergelijken met zorgverleners omdat ze in totaal andere contexten en onder totaal andere 
voorwaarden werken. 

Er wordt maar al te vaak uitgegaan van de zwakte of de kwetsbaarheid van zelfstandigen bij 
het formuleren van maatregelen. Zelfstandige musici zijn niet van suiker en ze zijn niet 
hulpbehoevend. De voorgestelde maatregelen suggereren dat wel en dat is kwalijk. Het zou 
beter zijn om uit te gaan van hun kracht. Waarom zouden het geen mensen zijn die een 
bewuste keuze gemaakt hebben. Weldenkende mensen die bovendien de consequenties van 
die keuze kunnen en willen dragen. Ook de nieuwe generatie wordt opgeleid tot 
ondernemende, zelfredzame, flexibele en creatieve makers of vertolkers die geleerd hebben 
om te reflecteren: om te doen wat nodig is om hun beroep duurzaam uit te kunnen oefenen. 
De voorgestelde maatregel m.b.t. de zelfstandigenverklaring maakt dat laatste juiste 
moeilijker. 

Als musicus moet je snel kunnen beslissen of je een klus wel of niet aanneemt. Niet zelden 
word je een dag van tevoren benaderd om in te vallen, of valt er plotseling een band uit op een 
festival of een ander evenement. Het zou dan de eigen keuze van de ondernemer moeten zijn 
om die klus aan te nemen of niet. Administratieve regels zouden hier een ondersteuning 
moeten zijn en geen beperking. 

De VAR werkt prima voor de huidige en wellicht ook de toekomstige zelfstandige musici. 
Bescherming tegen schijnzelfstandigheid is niet relevant voor deze groep en dus de 
voorgestelde maatregelen ook niet. Sterker nog: ze maken het ons moeilijker. 


